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Protokół nr 31-2/2017 z  posiedzenia 
Komisji Edukacji Rady Miasta Gdańska 

z dnia 6 lutego 2017 r. 
w Nowym Ratuszu, przy ul. Wały Jagiellońskie 1, w sali nr 003 

 
 
Posiedzenie rozpoczęło się  o godz. 16:15. 
 
Obecność: 
Posiedzenie Komisji odbyło się w 5-osobowym składzie, wg załączonej  
listy obecności, która stanowi załącznik nr 1 do protokołu, było kworum do 
podejmowania prawomocnych decyzji. 
 
Lista pozostałych osób uczestniczących w posiedzeniu stanowi załącznik nr 2  
do protokołu. 
 
Posiedzeniu przewodniczyła radna Żaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji Edukacji 
Rady Miasta Gdańska. 
 
Przewodnicząca Komisji poinformowała, że wpłynęły autopoprawki do druku 972, 
druku 966, druku 967. 
 
Porządek posiedzenia przedstawiał się następująco: 

 
1. Opiniowanie projektu uchwały  w sprawie wyłączenia Gimnazjum nr 21  

im. Dziedzictwa Pontyfikatu Jana Pawła II z Zespołu Kształcenia 
Podstawowego i Gimnazjalnego nr 33 w Gdańsku – druk  970. 

2. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie włączenia Gimnazjum nr 21  
im. Dziedzictwa Pontyfikatu Jana Pawła II do Ogólnokształcących Szkół 
Sportowych w Gdańsku – druk  971. 

3. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie wyłączenia Szkoły Mistrzostwa 
Sportowego nr 2 z Ogólnokształcących Szkół Sportowych w Gdańsku – druk  
972 + autopoprawka. 

4. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie włączenia Szkoły Mistrzostwa 
Sportowego nr 2 do Zespołu Kształcenia Podstawowego i Gimnazjalnego nr 33 
w Gdańsku – druk  973. 

5. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie utworzenia Szkoły Podstawowej 
Mistrzostwa Sportowego w Gdańsku – druk  974. 

6. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie włączenia Szkoły Podstawowej 
Mistrzostwa Sportowego nr 94 w Gdańsku do Zespołu Szkół 
Ogólnokształcących nr 6 w Gdańsku – druk  975. 

7. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie wyłączenia Gimnazjum nr 22 – 
Szkoły Mistrzostwa Sportowego w Gdańsku z Zespołu Szkół Sportowych  
i Ogólnokształcących im. Janusza Kusocińskiego w Gdańsku – druk  976. 

8. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie wyłączenia XI Liceum 
Ogólnokształcącego – Szkoły Mistrzostwa Sportowego w Gdańsku z Zespołu 
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Szkół Sportowych i Ogólnokształcących im. Janusza Kusocińskiego w Gdańsku 
– druk  977. 

9. Opiniowanie projektu uchwały  w sprawie utworzenia Zespołu Szkół 
Mistrzostwa Sportowego w Gdańsku – druk  978. 

10. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Zasadniczej 
Szkoły Zawodowej Specjalnej nr 21 wchodzącej w skład Zespołu Szkół 
Architektury Krajobrazu i Handlowo – Usługowych w Gdańsku – druk  979. 

11. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły 
Policealnej dla Dorosłych nr 9 wchodzącej w skład Zespołu Szkół Zawodowych 
nr 9 w Gdańsku – druk  980. 

12. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie zamiaru likwidacji XVIII Liceum 
Ogólnokształcącego wchodzącego w skład Szkół Okrętowych  
i Ogólnokształcących „Conradinum” w Gdańsku – druk  981. 

13. Opiniowanie projektu uchwały  w sprawie projektu dostosowania sieci 
szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego – druk  966 + 2 
autopoprawki. 

14. Opiniowanie projektu uchwały  w sprawie projektu dostosowania sieci 
szkół ponadgimnazjalnych i specjalnych do nowego ustroju szkolnego  
na terenie Miasta Gdańska – druk  967 + autopoprawka. 

15. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia na rok szkolny 
2017/2018 planu sieci publicznych przedszkoli prowadzonych przez Gminę 
Miasta Gdańska – druk  982. 

16. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia opłat za świadczenia 
udzielane przez przedszkola publiczne prowadzone przez Gminę Miasta 
Gdańska – druk  983. 

17. Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja. 

 
Porządek posiedzenia przyjęto jednogłośnie 5 głosami „za”.  
 
Porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  
 

PUNKT 1 
Opiniowanie projektu uchwały  w sprawie wyłączenia Gimnazjum nr 21  
im. Dziedzictwa Pontyfikatu Jana Pawła II z Zespołu Kształcenia Podstawowego  
i Gimnazjalnego nr 33 w Gdańsku – druk  970. 
 
Oryginał projektu uchwały druk 970 znajduje się przy protokole z sesji Rady Miasta 
Gdańska z dnia 9 lutego 2017 r.  
 
Pan Grzegorz Kryger – Z-ca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego zreferował 
projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
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Radna Anna Wirska – członek Komisji zapytała się czy ze strony Rady 
pedagogicznej szkoły jest sprzeciw co do proponowanego rozwiązania. 
 
Pan Grzegorz Kryger – Z-ca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
poinformował, że przepisy prawne, które wchodzą, zobowiązują do tego by projekt 
sieci szkół był zgodny ze stanem prawnym, a zastosowane rozwiązanie pozwala na 
uporządkowanie.  
 
Pan Grzegorz Szczuka - Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego zwrócił uwagę 
na kwestie szkolnictwa sportowego. Powyższe uporządkowanie było również 
przedmiotem dyskusji i konsultacji z Pomorskim Kuratorem Oświaty. To rozwiązanie 
wydawało się być najmniej kolizyjne.  
 
Radna Anna Wirska – członek Komisji zapytała o możliwość pozostawienia na okres 
przejściowy Gimnazjum nr 21. 
 
Pan Grzegorz Kryger – Z-ca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
odpowiedział, że jest to sytuacja inna niż gimnazjów, które są wygaszane. W tym 
przypadku sytuacja wyglądałaby w ten sposób, że dyrektor byłby w jednym 
budynku, a ponadto wiązałoby się to również z kwestią użyczania poszczególnych 
pomieszczeń.  
 
Radny Piotr Gierszewski – członek Komisji poruszył kwestie włączeń i wyłączeń 
szkół związanych z „porządkowaniem” sieci, która przygotowuje się do właściwej 
sieci szkół. Zapytał czy w związku z niejednoznaczną kwestią prawną w przypadku 
szkół sportowych  nie zaczekać na jednoznaczną decyzję ministerstwa w sprawie 
zespołów szkół sportowych. Zaproponował zajęcie się siecią szkół szkolnictwa 
podstawowego i gimnazjalnego.  
 
Radna Anna Wirska – członek Komisji na poparcie powyższej propozycji dodała, że 
trwają rozmowy w Ministerstwie Sportu.  
 
Radny Wojciech Błaszkowski – członek Komisji powiedział, że analizowano 
terminy, z czego wynika, że dzisiejszy dzień jest ostatnim dniem podjęcia 
powyższych decyzji, a przesuniecie wiąże się z niedotrzymaniem ustawowych 
terminów 
 
Radna Anna Wirska – członek Komisji powiedziała, ze chodzi tylko o kwestie 
wyłączenia szkół sportowych. 
 
Pan Grzegorz Szczuka - Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego w odniesieniu 
do terminów powiedział, że podjęte zostaną rozstrzygnięcia prawne umożliwiające 
funkcjonowanie szkół sportowych na zasadach jakie były. Dzisiejszy projekt sieci 
skierowany będzie do zaopiniowania, by pod koniec marca przegłosować ostateczną 
sieć szkół. Dodał, że dużo łatwiej będzie wprowadzić zmiany w sieci dotyczące 
szkół sportowych. Nadmienił, że proponowana sieć jest zgodna z nowymi 
przepisami oświatowymi, jedynie jedno miejsce wymaga doprecyzowania. Na sesji 
marcowej, gdyby była taka wola radnych, to będzie można to wycofać.  
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Radna Żaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji powiedziała, że są zapewnienia 
Prezydenta Piotra Kowalczuka, że w przypadku wniesienia nowych przepisów 
dotyczących szkół sportowych, to na sesji będzie to zmienione autopoprawką.  
 
Pan Grzegorz Szczuka - Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego zaznaczył, że 
ostateczna sieć szkół musi być dostosowana do bieżących przepisów prawa. 
 
Pani Bożena Brauer – Przedstawiciel NSZZ „Solidarność” w Gdańsku powiedziała, 
że w dniu dzisiejszym szkoła przedstawiła opinie prawną dotyczącą utrzymania 
jednego zespołu przy ul. Subisława oraz zapytała czy zapoznano się w powyższą 
opinią. Jako członek Gdańskiej Rady Oświatowej  poinformowała, że nie było 
jednomyślności po przedstawieniu powyższego projektu, było 14 głosów 
wstrzymujących się i 8 głosów za. Przedmiotowa opinia pozwala na zachowanie 
jednego zespołu szkół. Dodała, że Kurator Oświaty nie opiniuje kwestii zespołów 
szkół. Zapytała o możliwość wygaszenia szkół mistrzostwa sportowego, po czym 
nastąpi podjęcie uchwał o zamiarze likwidacji do końca lutego i utworzenie szkoły 
z oddziałami mistrzostwa sportowego. 
 
Pan Grzegorz Kryger – Z-ca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
poinformował, że stan faktyczny uniemożliwia przekształcenia. Kurator wraz ze 
związkami zawodowymi wnioskuje o zmianę w rozporządzeniu, która pozwoliłaby 
na takie placówki jak szkoła z oddziałami mistrzostwa sportowego. Obowiązujące 
przepisy prawa nie pozwalają na przekształcanie różnych typów placówek.  
 
Radny Piotr Gierszewski – członek Komisji powiedział, że 9 pierwszych projektów 
uchwał dotycząc zakresu trzech szkół sportowych. Dyskomfort w głosowaniu, kiedy 
brak jest jasności prawnej co do zmian, nie jest sprzeciwem, tylko na dzień 
dzisiejszy mógłby powiedzieć, by nie robić nic i poczekać na pojawienie się zmian, 
by w tych trzech szkołach wprowadzić zmiany. Te trzy zespoły szkół w drugiej 
kolejności mają wpływ na sieć szkolnictwa. Powiedział, że jest czas i nie zgodził się 
z tym, że jest to ostateczny termin na podejmowanie powyższych decyzji. 
 
Radna Anna Wirska – członek Komisji zaproponowała, by poczekać  
z przegłosowaniem powyższych projektów uchwał, gdyż 9 lutego ma się odbyć 
spotkanie w Ministerstwie Sportu, a kolejne posiedzenie Komisji Edukacji 
zaplanowane jest za dwa tygodnie, by nie musieć w późniejszym terminie odwracać 
podjętych decyzji.  
 
Radny Andrzej Kowalczys – Wiceprzewodniczący Komisji powiedział, że zapewne 
żaden z radnych nie ma tu komfortu przy oddawaniu głosu. Zaproponował, by 
pochylić się nad propozycją Wydziału Rozwoju Społecznego.  
 
Radny Wojciech Błaszkowski – członek Komisji powiedział, że terminy były 
sprawdzone co do dnia. Natomiast jeżeli nie zostanie podjęta żadna z uchwał, to  
z mocy prawa gimnazjum wygaśnie. Poparł pomysł utworzenie szkoły mistrzostwa 
sportowego.  
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Nie było więcej pytań. Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja – 3 głosami „za” przy 2 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” – pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały - OPINIA  Nr 31-2/159/3/2017.  

 
PUNKT 2 

Opiniowanie projektu uchwały w sprawie włączenia Gimnazjum nr 21  
im. Dziedzictwa Pontyfikatu Jana Pawła II do Ogólnokształcących Szkół 
Sportowych w Gdańsku – druk  971. 
 
Oryginał projektu uchwały druk 971 znajduje się przy protokole z sesji Rady Miasta 
Gdańska z dnia 9 lutego 2017 r.  
 
Pan Grzegorz Kryger – Z-ca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego zreferował 
projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
 
Radny Piotr Gierszewski – członek Komisji powiedział, że kilka miesięcy temu 
jako radni jednoznacznie podjęli decyzję, by unikać sytuacji wprowadzania pod 
jeden dach budynku dwóch dyrektorów. Konsekwencją mogą być sytuacje, gdzie 
pojawi się problem który z dyrektorów odpowiada za jaką część szkoły, dotyczy to 
również specyfiki szkół, co będzie również kosztowniejsze. Powiedział, że nie jest 
za tego typu porządkowaniem wewnątrz szkół sportowych w sieci szkół.  
 
Radny Wojciech Błaszkowski – członek Komisji powiedział, że dla niego również 
jest dziwne prowadzenie dwóch szkół pod jednym dachem, byłby za tym aby to 
zmienić. Aczkolwiek jeżeli sytuacja na to nie pozwala, to zapytał co w takiej 
sytuacji zrobić. Poruszył kwestie wprowadzenia reformy. 
 
Radny Piotr Gierszewski – członek Komisji powiedział, że reforma oświaty nie 
nakazuje wprowadzania takich zmian.  
 
Radna Żaneta Geryk- Przewodnicząca Komisji poinformowała, że rozmawiała dziś  
z dyrektor szkoły, która zapewniła, że uczniowie dokończą swoją naukę  
w warunkach, w których ta naukę rozpoczęli, młodzież nie ucierpi z tego powodu.  
 
Nie było więcej pytań. Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja – 3 głosami „za” przy 2 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” – pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały - OPINIA  Nr 31-2/160/4/2017.  
 

PUNKT 3 
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie wyłączenia Szkoły Mistrzostwa 
Sportowego nr 2 z Ogólnokształcących Szkół Sportowych w Gdańsku – druk  972 
+ autopoprawka. 



6 
 

 
Oryginał projektu uchwały druk 972 znajduje się przy protokole z sesji Rady Miasta 
Gdańska z dnia 9 lutego 2017 r.  
 
Pan Grzegorz Kryger – Z-ca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego zreferował 
projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem wraz z autopoprawką. 
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
 
Radny Andrzej Kowalczys – Wiceprzewodniczący Komisji poruszył kwestie zmian  
i ich wpływ na szkoły sportowe w Gdańsku – nie ma być likwidacji żadnego  
z etatów nauczycieli, co jest warte zauważenia. 
 
Nie było więcej pytań. Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja – 3 głosami „za” przy 2 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” – pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały wraz z autopoprawką - OPINIA  Nr 31-2/161/5/2017.  

 
PUNKT 4 

Opiniowanie projektu uchwały w sprawie włączenia Szkoły Mistrzostwa 
Sportowego nr 2 do Zespołu Kształcenia Podstawowego i Gimnazjalnego nr 33  
w Gdańsku – druk  973. 
 
Oryginał projektu uchwały druk 973 znajduje się przy protokole z sesji Rady Miasta 
Gdańska z dnia 9 lutego 2017 r.  
 
Pan Grzegorz Kryger – Z-ca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego zreferował 
projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
 
Nie było pytań. Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja – 3 głosami „za” przy 2 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” – pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały - OPINIA  Nr 31-2/162/6/2017.  
 

PUNKT 5 
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie utworzenia Szkoły Podstawowej 
Mistrzostwa Sportowego w Gdańsku – druk  974. 
 
Oryginał projektu uchwały druk 974 znajduje się przy protokole z sesji Rady Miasta 
Gdańska z dnia 9 lutego 2017 r.  
 
Pan Grzegorz Kryger – Z-ca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego zreferował 
projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
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Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
 
Nie było pytań. Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja – 3 głosami „za” przy 2 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” – pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały - OPINIA  Nr 31-2/162/6/2017.  
 

PUNKT 6 
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie włączenia Szkoły Podstawowej 
Mistrzostwa Sportowego nr 94 w Gdańsku do Zespołu Szkół Ogólnokształcących 
nr 6 w Gdańsku – druk  975. 

Oryginał projektu uchwały druk 975 znajduje się przy protokole z sesji Rady Miasta 
Gdańska z dnia 9 lutego 2017 r.  
 
Pan Grzegorz Kryger – Z-ca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego zreferował 
projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
 
Nie było pytań. Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja – 3 głosami „za” przy 2 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” – pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały - OPINIA  Nr 31-2/159/3/2017.  

 
Radny Wojciech Błaszkowski – członek Komisji zwrócił uwagę na głosowanie 
„przeciw” radnych Prawa i Sprawiedliwości, co jest protestem wobec ustawy. 
 
Radna Anna Wirska – członek Komisji powiedziała, że nie są przeciwko ustawie, 
ponieważ powinna była ona już dawno wejść w zycie, a sprzeciw dotyczy 
głosowania uchwał, na które można by jeszcze poczekać mając dokładną 
informację z Ministerstwa Sportu. 
 
Radny Piotr Gierszewski – członek Komisji poruszył kwestię likwidowania 
dwujęzycznych gimnazjów w Gdańsku.  
 
Radny Kazimierz Koralewski poprosił, by w dyskusji stosować pełne nazwy szkół 
wraz z adresami, ponieważ skrócone ich nazwy nie są znane dla ogółu radnych. 
 
Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego poinformował, 
że na sesję Rady Miasta przygotowana jest prezentacja z szerszymi opisami szkół.  
 
Nie było więcej głosów, przystąpiono do kolejnego punktu w porządku posiedzenia. 
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PUNKT 7 
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie wyłączenia Gimnazjum nr 22 – Szkoły 
Mistrzostwa Sportowego w Gdańsku z Zespołu Szkół Sportowych  
i Ogólnokształcących im. Janusza Kusocińskiego w Gdańsku – druk  976. 

Oryginał projektu uchwały druk 976 znajduje się przy protokole z sesji Rady Miasta 
Gdańska z dnia 9 lutego 2017 r.  
 
Pan Grzegorz Kryger – Z-ca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego zreferował 
projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
 
Radna Żaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji powiedziała, że w przypadku tej 
szkoły jest zapewnienie WRS, że w momencie wejścia w życie rozporządzenia 
nastąpi powrót do rozmów, co ma związek z ustaleniami dotyczącymi nie 
wprowadzania większych zmian w szkole.  
 
Pani Alina Molska – przedstawiciel ZNP Oddział w Gdańsku powiedziała, że  
w opinii wnoszą o stworzenie stanowiska rady pedagogicznej, opiniowanie aktu 
założycielskiego Zespołu Szkół Mistrzostwa Sportowego, wnoszą o wystąpienie 
zainteresowanych stron. 
 
Pani Aleksandra Walczak – nauczyciel w Zespole Szkół Sportowych  
i Ogólnokształcących powiedziała, że rada pedagogiczna oraz trenerzy mogliby 
podważyć każde zdanie z uzasadnienia do projektu uchwały. Szkoła posiada jedną 
salę sportową. Rozdzielenie szkół spowoduje zwiększenie liczby godzin 
odbywających się na sali, co spowoduje trudności w ułożeniu planu. Zakładając 
nową szkołę mistrzostwa sportowego należałoby zatrudnić 5 nowych specjalistów, 
dla których może się okazać, że nie będzie gwarancji pracy.  
 
Pan Grzegorz Kryger – Z-ca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
powiedział, że w tych szkołach nie muszą pracować inni nauczyciele. Jedyną 
alternatywą jest wygaszenie szkoły. Zwrócił uwagę na to, że nie likwiduje się 
żadnej szkoły sportowej ale tworzy się nową szkołę. 
 
Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego  powiedział, że 
na samym początku mówili, że to rozwiązanie wynika z realiów prawnych, a inne 
rozwiązanie, to uchwała intencyjna o likwidacji. 
 
 
Pani Aleksandra Walczak – nauczyciel w Zespole Szkół Sportowych  
i Ogólnokształcących odniosła się do słów w uzasadnieniu dotyczących tworzenia 
optymalnych warunków nauczania, twierdząc że te warunki szkoła oferuje od 
początku jej istnienia.  
 
Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego  powiedział, że 
jest to nadinterpretacja. Zapytał czy propozycją jest rozważenie możliwości 
likwidacji szkoły. 
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Pani Iwona Puchalska – nauczyciel w Zespole Szkół Sportowych  
i Ogólnokształcących poprosiła o danie więcej czasu, co pozwoliłoby na 
zastanowienie się nad wieloma rozwiązaniami.  
 
Radny Wojciech Błaszkowski – członek Komisji zwrócił uwagę na konieczność 
podjęcia uchwały, ponieważ nie przyjęcie jej grozi wygaszeniem gimnazjum. 
Podjęcie tej uchwały jest zabezpieczeniem, w przypadku gdyby rozporządzenie nie 
weszło w życie ale nie jest to rozwiązanie satysfakcjonujące, ponieważ lepiej by 
było, żeby SMS funkcjonowało w ramach jednej szkoły. 
 
Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego  powiedział, że 
przygotowywany jest projekt dostosowania sieci szkół, który zostanie przekazany 
do zaopiniowania przez Pomorskiego Kuratora Oświaty.  
 
Pani Aleksandra Walczak – nauczyciel w Zespole Szkół Sportowych  
i Ogólnokształcących powiedziała, ze posiadanie przez dwie szkoły jednej sali 
gimnastycznej będzie krzywdzące dla jednej ze szkół.   
 
Pani Bożena Brauer – Przedstawiciel NSZZ „Solidarność” w Gdańsku powiedziała, 
że sztuczne przerzucanie szkół nie jest kierowaniem się dobrem ucznia, a ustawa 
nie wymaga teraz tego porządkowania, jest na to czas jeszcze przez 5 lat. Czas 
dałby możliwość przepracowania innych rozwiązań dla szkoły. Poruszyła kwestie 
obawy co do trudności cofnięcia podjętych zmian. 
 
Nie było więcej pytań. Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja – 3 głosami „za” przy 2 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” – pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały - OPINIA  Nr 31-2/165/9/2017.  

 
Przewodnicząca Komisji oddala głos radnemu Mariuszowi Andrzejczakowi. 
 
Radny Mariusz Andrzejczak skierował swój głos do członków Komisji Edukacji. 
Poruszył kwestie reformy oświaty w Dzielnicy Osowa. Podziękował za uwzględnienie 
próśb mieszkańców. Poprosił o monitorowanie sytuacji w szkołach, by raz na 
kwartał podjąć próbę oceny skutków podjętych uchwał. Podziękował za możliwość 
zabrania głosu.  

 
PUNKT 8 

Opiniowanie projektu uchwały w sprawie wyłączenia XI Liceum 
Ogólnokształcącego – Szkoły Mistrzostwa Sportowego w Gdańsku z Zespołu Szkół 
Sportowych i Ogólnokształcących im. Janusza Kusocińskiego w Gdańsku –  
druk  977. 

 
Oryginał projektu uchwały druk 977 znajduje się przy protokole z sesji Rady Miasta 
Gdańska z dnia 9 lutego 2017 r.  
 
Pan Grzegorz Kryger – Z-ca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego zreferował 
projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
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Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję. Nie było pytań. Komisja przystąpiła do 
głosowania nad pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja – 3 głosami „za” przy 2 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” – pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały - OPINIA  Nr 31-2/166/10/2017.  

 
PUNKT 9 

Opiniowanie projektu uchwały  w sprawie utworzenia Zespołu Szkół Mistrzostwa 
Sportowego w Gdańsku – druk  978. 

 
Oryginał projektu uchwały druk 978 znajduje się przy protokole z sesji Rady Miasta 
Gdańska z dnia 9 lutego 2017 r.  
 
Pan Grzegorz Kryger – Z-ca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego zreferował 
projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję. Nie było pytań. Komisja przystąpiła do 
głosowania nad pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja – 3 głosami „za” przy 2 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” – pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały - OPINIA  Nr 31-2/166/10/2017.  

 
PUNKT 10 

Opiniowanie projektu uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Zasadniczej Szkoły 
Zawodowej Specjalnej nr 21 wchodzącej w skład Zespołu Szkół Architektury 
Krajobrazu i Handlowo – Usługowych w Gdańsku – druk  979. 

 
Oryginał projektu uchwały druk 979 znajduje się przy protokole z sesji Rady Miasta 
Gdańska z dnia 9 lutego 2017 r.  
 
Pan Grzegorz Kryger – Z-ca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego zreferował 
projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję. Nie było pytań. Komisja przystąpiła do 
głosowania nad pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja – jednogłośnie 5 głosami „za” – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 
w zakresie działania Komisji - OPINIA  Nr 31-2/168/12/2017.  

 
PUNKT 11 

Opiniowanie projektu uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Policealnej 
dla Dorosłych nr 9 wchodzącej w skład Zespołu Szkół Zawodowych nr 9  
w Gdańsku – druk  980. 

Oryginał projektu uchwały druk 980 znajduje się przy protokole z sesji Rady Miasta 
Gdańska z dnia 9 lutego 2017 r.  
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Pan Grzegorz Kryger – Z-ca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego zreferował 
projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
 
Nie było pytań. Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja – jednogłośnie 5 głosami „za” – pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały - OPINIA  Nr 31-2/169/13/2017.  

 
PUNKT 12 

Opiniowanie projektu uchwały w sprawie zamiaru likwidacji XVIII Liceum 
Ogólnokształcącego wchodzącego w skład Szkół Okrętowych  
i Ogólnokształcących „Conradinum” w Gdańsku – druk  981. 

 
Oryginał projektu uchwały druk 981 znajduje się przy protokole z sesji Rady Miasta 
Gdańska z dnia 9 lutego 2017 r.  
 
Pan Grzegorz Kryger – Z-ca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego zreferował 
projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
 

Radna Żaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji zapytała o rozwój technikum. 
 
Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego  poinformował, 
że placówka wystąpiła o zaopiniowanie dwóch zawodów przez Wojewódzką Radę 
Zatrudnienia. Jeden z zawodów otrzymał pozytywną opinię, natomiast drugi zawód 
szkutnika jest już w jednej z placówek i przyjęta jest zasada nie dublowania 
zawodów. Szkoła składa prośby o opinie na kolejne zawody, na które będzie brane 
dofinansowanie ze środków europejskich. 
 
Radny Piotr Gierszewski – członek Komisji zapytał o kwotę grantu dla szkoły. 
 
Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego  powiedział, że 
łączna kwota to 54 mln zł dla 9 placówek.  
 
Nie było więcej pytań. Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja – jednogłośnie 5 głosami „za” – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 
- OPINIA  Nr 31-2/170/14/2017.  

 
PUNKT 13 

Opiniowanie projektu uchwały  w sprawie projektu dostosowania sieci szkół 
podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego – druk  966 +  
2 autopoprawki. 
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Oryginał projektu uchwały druk 966 znajduje się przy protokole z sesji Rady Miasta 
Gdańska z dnia 9 lutego 2017 r.  
 
Pan Grzegorz Kryger – Z-ca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego zreferował 
projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem wraz z dwiema autopoprawkami. 
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
 
Radna Żaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji poruszyła kwestie szkoły na 
Osowej, aby na terenie liceum otworzyć regularną szkołę podstawową z nowym 
dyrektorem, a powrót do powyższego tematu nastąpiłby za rok.  
 
Pani Marzena Majerowska – Dyrektor Zespołu Szkół Ogólnokształcących nr 2 
powiedziała, że nie wie skąd biorą się niepokoje na temat sytuacji szkoły, ponieważ 
w poprzednich latach istniała szkoła podstawowa oraz liceum. Wyraziła swoją 
opinię, że dwie szkoły w jednym budynku to nie jest dobry pomysł. 
 
Radna Żaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji poinformowała, że do radnych 
dotarły liczne obawy rodziców szkoły podstawowej, że liceum miałoby wieść 
priorytet w zespole szkół. 
 
Pani Marzena Majerowska – Dyrektor Zespołu Szkół Ogólnokształcących nr 2 
powiedziała, że rodzice nie powinni mieć obaw, ponieważ do liceum uczęszcza 150 
uczniów, natomiast do gimnazjum 450 uczniów. Zaznaczyła kwestie niepokojów 
mieszkańców co do funkcjonowania w jednym budynku szkoły podstawowej  
i liceum. Zapewniła, że żadnemu dziecku ze szkoły podstawowej nie będzie się 
działa krzywda ze strony licealistów, a wręcz przeciwnie szkoła podstawowa może 
na tym zyskać.  
 
Radna Żaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji zadeklarowała swój przyjazd do 
szkoły we wrześniu na rozpoczęcie roku.  
  
Pani Alina Molska – przedstawiciel ZNP Oddział w Gdańsku dodała, że podobna 
sytuacja jest w szkole u dyrektora Hinca. 
 
Pani Katarzyna Kasprowicz – przedstawiciel rodziców powiedziała, że obawy 
rodziców związane są z budynkiem szkoły, która była budowana z przeznaczeniem 
dla dzieci starszych. Poruszyła kwestie rozdzielenia dzieci szkoły podstawowej od 
licealistów.  
 
Pani Marzena Majerowska – Dyrektor Zespołu Szkół Ogólnokształcących nr 2 
zaproponowała rozpoczęcie lekcji o różnych godzinach.  
 
Radna Żaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji w związku z powyższą  propozycją 
poprosiła, by nie było tak, że to liceum zaczyna lekcje o 8:00 a szkoła podstawowa 
o 8:30.  
 
Pani Marzena Majerowska – Dyrektor Zespołu Szkół Ogólnokształcących nr 2 
poprosiła o zaufanie w możliwości i zaangażowanie dyrektora i nauczycieli.  
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Pani Magdalena Olesińska – przedstawiciel Rady Rodziców SP nr 81 zwróciła się 
do pani dyrektor szkoły z prośbą o konsultacje spraw z rodzicami. Obawy rodziców 
wynikają z niechęci przyjęcia przez panią dyrektor dzieci z klas 0 i 1. 
 
Pani Marzena Majerowska – Dyrektor Zespołu Szkół Ogólnokształcących nr 2 
powiedziała, że jest to nie prawda. 
 
Pani Magdalena Olesińska – przedstawiciel Rady Rodziców SP nr 81 zapytała się 
pani dyrektor czy do szkoły będą przyjęte dzieci z klas 0 i 1. 
 
Pani Marzena Majerowska – Dyrektor Zespołu Szkół Ogólnokształcących nr 2 
odpowiedziała, że zrobi to, co zostanie uchwalone przez Radę Miasta. 
 
Pan Grzegorz Kryger – Z-ca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
powiedział, że to organ prowadzący podejmuje decyzje o naborze.  
 
Pani Magdalena Olesińska – przedstawiciel Rady Rodziców SP nr 81 zapytała się  
o termin podjęcia decyzji co do formuły przenoszenia dzieci, ponieważ do rodziców 
dotarła informacja, że w przypadku przyjęcia dzieci do klas 4 i 7 nie będzie 
obowiązywała obwodowość.  
 
Pan Grzegorz Kryger – Z-ca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
poinformował, że należy pamiętać, że nie jest się w stanie zbudować nowej szkoły 
podstawowej w tym miejscu od podstaw. Przyszły obwód szkoły musi być budowany 
bardzo rozsądnie, a wykaz ulic będzie musiał być uzupełniony o kolejne ulice. 
Obliczenia wykazują, że liczba uczniów klas 0-1, która jest tam zameldowana, jest 
optymalna. Co do klas 4 i 7, to w całym mieście przyjęta jest ta sama zasada -   
w nowych szkołach podstawowych obwody budowane są od rocznika klasy 1. Na 
wniosek rodzica dyrektor szkoły może przyjąć takie dzieci, natomiast w interesie 
dyrektora szkoły jest utworzenie klas 4 i 7 ale wtedy gdy miejsca w szkole będą. 
Priorytetem są klasy 0, 1. W kwietniu mają być podane zasady rekrutacji. 
 
Radny Piotr Gierszewski – członek Komisji podziękował dyrektorowi Grzegorzowi 
Szczuce za przekazanie informacji dotyczących projektowanych sieci szkół, co 
stworzyło możliwość skontaktowania się i konsultacji ze szkołami i mieszkańcami. 
Zapytał się o konsensus ze wszystkimi dyrektorami szkół w sprawie sieci szkół.  
 
Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego powiedział, że 
są opinie dyrektorów, rad pedagogicznych, rad rodziców i rad dzielnic.  
 
Pan Grzegorz Kryger – Z-ca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
powiedział, że obwody były wypracowane w formie warsztatowej. Zapisy projektu 
uchwały zostały przekazane wszystkim dyrektorom szkół.   
 
Radna Anna Wirska – członek Komisji zapytała o szkoły, gdzie występowały 
większe wątpliwości, które wymagały konsultacji. 
 
Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego odpowiedział, 
że były to szkoły z obszaru sportowego, szkoła na Osowej, Gimnazjum nr 26, 
Gimnazjum nr 12 i Szkoła Podstawowa nr 52.  
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Radny Piotr Gierszewski – członek Komisji poprosił, żeby w przypadku powołania 
komisji zajmującej się zagospodarowaniem budynków szkół, jednym z jej członków 
był radny z klubu Prawa i Sprawiedliwości. Powiedział, że w pewnych kwestiach 
reforma była bardzo potrzebna i można odnaleźć w niej pozytywne zmiany, które 
nie wywołują negatywnych emocji. Odniósł się do punktu 68 w projekcie uchwały, 
który został zakwestionowany prze sąd, co w konsekwencji nie pozwala mu za 
zagłosowaniem „za”. 
 
Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego poinformował, 
że zagospodarowanie budynków szkół nie leży w kompetencji Wydziału Rozwoju 
Społecznego. 
 
Radna Żaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji obiecała, że zapyta się Prezydenta 
Piotra Kowalczuka o kwestie zagospodarowania szkół.   
 
Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego w kwestii 
wyjaśnienia powiedział, że informacja o propozycji ewentualnego 
zagospodarowania każdego budynku jest w prezentacji, która została upubliczniona 
od grudnia. Najlepiej by było, żeby zagospodarowanie odbywało się w obszarze 
społeczno-oświatowym. Będą tylko trzy budynki, które po wygaśnięciu gimnazjum 
pozostaną puste, tj. Gimnazjum nr 19, Gimnazjum nr 20, Gimnazjum nr 10. 
 
Radny Wojciech Błaszkowski – członek Komisji odniósł się do wypowiedzi radnego 
Piotra Gierszewskiego, w komisjach miejskich, gdzie członkami są radni, to dba się 
o to, żeby członkiem był radny z opozycji, aczkolwiek w składach tego typu komisji 
może nie być w ogóle radnych. Zgodził się również, że reforma może wnieść coś 
dobrego ale wnosi też dużo złego. 
 
Radna Żaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji zwróciła się do radnych z pytaniem 
czy są jeszcze jakieś wątpliwości co do sieci szkół.    
 
Radny Piotr Gierszewski – członek Komisji zauważył, ze jest to typ uchwały 
budżetowej, że 95% treści się podoba, a pozostałe 5% nie, a decyzja musi zostać 
podjęta. 
 
Nie było więcej pytań. Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja – 3 głosami „za” przy 0 „przeciw” i 2 „wstrzymujących się” – pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały wraz z dwiema autopoprawkami - OPINIA  Nr 31-
2/171/15/2017.  

 
PUNKT 14 

Opiniowanie projektu uchwały  w sprawie projektu dostosowania sieci szkół 
ponadgimnazjalnych i specjalnych do nowego ustroju szkolnego na terenie 
Miasta Gdańska – druk  967 + autopoprawka. 

 
Oryginał projektu uchwały druk 967 znajduje się przy protokole z sesji Rady Miasta 
Gdańska z dnia 9 lutego 2017 r.  
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Pan Grzegorz Kryger – Z-ca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego zreferował 
projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję. Nie było pytań. Komisja przystąpiła do 
głosowania nad pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja – 3 głosami „za” przy 0 „przeciw” i 2 „wstrzymujących się” – pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały wraz z autopoprawką - OPINIA  Nr 31-
2/172/16/2017.  

 
PUNKT 15 

Opiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia na rok szkolny 2017/2018 
planu sieci publicznych przedszkoli prowadzonych przez Gminę Miasta Gdańska 
– druk  982. 
 
Oryginał projektu uchwały druk 982 znajduje się przy protokole z sesji Rady Miasta 
Gdańska z dnia 9 lutego 2017 r.  
 
Pan Grzegorz Kryger – Z-ca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego zreferował 
projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję. Nie było pytań. Komisja przystąpiła do 
głosowania nad pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja – jednogłośnie 5 głosami „za” – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 
- OPINIA  Nr 31-2/173/17/2017.  
 

PUNKT 16 
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia opłat za świadczenia 
udzielane przez przedszkola publiczne prowadzone przez Gminę Miasta 
Gdańska – druk  983. 

 
Oryginał projektu uchwały druk 983 znajduje się przy protokole z sesji Rady Miasta 
Gdańska z dnia 9 lutego 2017 r.  
 
Pan Grzegorz Kryger – Z-ca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego zreferował 
projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję. Nie było pytań. Komisja przystąpiła do 
głosowania nad pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja – jednogłośnie 5 głosami „za” – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 
- OPINIA  Nr 31-2/174/18/2017.  
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PUNKT 17 
Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja. 
 
Przewodnicząca poinformowała o nadesłanej korespondencji, która została 
wcześniej przekazana członkom Komisji poprzez pocztę elektroniczną. Po krótkiej 
dyskusji zadecydowano o przekazaniu odpowiednich pism do Prezydenta Miasta 
Gdańska. 
 
Uchwała nr 1/17 Gdańskiej Rady Oświatowej z dnia 2 lutego 2017 r. zawierająca 
informacje dotyczące zaopiniowania projektów uchwał będących przedmiotem 
obrad niniejszego posiedzenia Komisji stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
 
Pismo Związku Nauczycielstwa Polskiego, Zarządu Oddziału w Gdańsku, 
zawierające opinie do omawianych projektów uchwał, stanowi załącznik nr 5 do 
protokołu. 
 
Opinia Komisji Międzyzakładowej Pracowników Oświaty i Wychowania NSZZ 
„Solidarność” w Gdańsku stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
 
Nie było więcej bieżących spraw oraz wolnych wniosków. Na tym posiedzenie 
zakończono. Godz. 19:00.   
 
 

 
Przewodnicząca  

Komisji Edukacji Rady Miasta Gdańska 

 
dr Żaneta Geryk 

 
 
 
 
 
 
 
 
Protokołowała: 
Karolina Mróz, Biuro Rady Miasta Gdańska 


